
ارکستر سمفونیک تهران این روزها با رهبر دائم تازه اش 
و جمعی از نوازندگان جوانی که با آزمون وارد ترکیب 
ارکستر شده اند، مشغول تمرین برای دو اجرای پیش 

روست.
به گزارش  تسنیم، ارکستر سمفونیک تهران در ماه های 
گذشته حاشیه های زیادی را پشت سرگذاشته است؛ 
حاشیه هایی که از کناره گیری برخی از نوازندگان ارکستر 
آغاز شد. نوازندگانی که حاضر نشدند در آزمونِ برگزار 
شده از سوی بنیاد رودکی شرکت کنند و به همین دلیل، 
خود به خود از ترکیب ارکستر کنار رفتند. فراموش نکنیم 
که حاشیه های ایجاد شده برای ارکستر باعث شد که این 

ارکستر 6 ماه روی صحنه نباشد.
برگزاری آزمون های سالانه در ارکسترهای حرفه ای دنیا 
امری متداول است. برای نوازندگانِ کارکشته هم شرکت 
در آزمون های سالانه امری طبیعی است و به اصطلاح برای 
آنها مشقِ ساده ای است که به راحتی و بی حاشیه در آن 
شرکت می کنند و تواناییِ خود را برای حضور در ارکستر 
اثبات می کنند. در ارکستر سمفونیک تهران هم بسیاری 
از نوازندگانِ قدیمی طبق روال در آزمون شرکت کردند و 
با کسب نمره های بالا، صندلی خود را در ترکیب ارکستر، 
تثبیت کردند. در این میان برخی از نوازندگان حاضر به 
حضور در آزمون نشدند و به طور طبیعی از ترکیب ارکستر 
کنار رفتند و نوازندگانِ جوانی که در آزمون نمره های 

بالایی گرفته بودند، جایگزین آنها شدند.
در هفته های گذشته با اظهارات نوازندگانِ کنار رفته 
از ارکستر حاشیه هایی برای ارکستر ایجاد شد. فارغ از 
اینکه نوازندگانی که در آزمون شرکت نکردند حق با 
آنهاست یا خیر؛ باید گفت که این مسئله سبب ایجاد 
فرصتی برای نوازندگانی جوان شده است؛ چون جا برای 
نوازندگانی جوان باز شده که تمام انرژی خود را برای اثباتِ 

توانایی هایشان گذاشته اند.

ارکستر سمفونیک تهران
و فرصتی برای جوانان 
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دریـــچهغیـــر محرمانـــه

حرف های قابل تامل فردوسی پور
عادل فردوسی پور پس از دریافت جایزه بهترین چهره 
تلویزیونی برای مجموعه »فوتبال۳6۰« در جشن حافظ 
گفت: »همیشه دریافت جایزه لذت بخش است، اما این 
جایــزه برای من لطف دیگری دارد. چیزی نمانده که از 
ابراز محبت شــما به گریه بیفتم. می دانید در این پنج 
ســال چه اتفاقاتی رخ داد و درها به روی من بسته شد. 
خوشحالم که در کشور خود و کنار مردم دوست داشتنی 

ایران باقی ماندم...«
 
دستگیری یکی از اشرار خطرناک

مهدی بخشــی دادســتان عمومــی و انقلاب مرکز 
اســتان کرمان در تشریح جزئیات دســتگیری یکی از 
اشرار خطرناک جنوب اســتان اظهار داشت: این شرور 
جنوب اســتان مرتکب جرائمی از جمله قتل عمدی و 
ایجاد ناامنی در جنوب اســتان کرمان شده بود. وی با 
بیان اینکه با تلاش های اطلاعاتی ســربازان گمنام امام 
زمان)عج( و مأموران اداره کل اطلاعات اســتان کرمان 
این شرور دستگیر شده اســت، افزود: در این خصوص 
پرونده تشــکیل شــده است و با ســرعت و دقت مورد 

رسیدگی قرار خواهد گرفت. 
 

دلیل تعلیق محسن برهانی
در اطلاعیه دانشــگاه تهران درباره ادعاهای محسن 
برهانی آمده است: صرف نظر از اظهارات و ادعاهای آقای 
دکتر محســن برهانی در گفت وگویی جهت تنویر افکار 
عمومی درباره دلایل تعلیق ایشان، به اطلاع می رساند؛ 
تعلیق آقای دکتر محســن برهانی توسط هیأت بدوی 
رسیدگی به تخلفات انتظامی اعضای هیأت علمی انجام 
شــده و پرونده قضایی ایشــان نیز توسط دستگاه های 
مســئول متعددی در دادگاه ویژه روحانیت مطرح شده 

است.
 

پاسخ همسر رئیسی به اوباما
همســر رئیس جمهور با اشاره به نگارش کتاب »هنر 
زنانه زیستن« توسط همسر اوباما گفت: این کتاب را که 
خاطرات منسجم بانوی اول آمریکاست مطالعه کرده ام 
و معلوم اســت که با او همراه نیستم؛ زیرا ایران و بانوان 
ایرانی را نمی شناســند؛ آمریکایی ها و خیلی از ملت ها 
ایران را یک منطقه جغرافیایی می دانند، کشوری با یک 

مساحت در زمین اما ایران در واقع یک تاریخ است. 
 

 لغو ابلاغ معلم برای تنبیه دانش آموز
مدیر آموزش وپرورش ناحیــه دو خرم آباد از لغو ابلاغ 
یک معلم در این شهرســتان به دلیــل تنبیه بدنی یک 
دانش آموز خبر داد. روز چهارشنبه هفته گذشته عکسی 
مبنی  بر ضرب  و شــتم یک دانش آموز توســط معلم در 
فضای مجازی لرستان منتشر شد که واکنش های زیادی 
را به همراه داشت. مسئولان آموزش  و پرورش لرستان پس 
از این حادثه از دانش آموز آسیب دیده عیادت و دلجویی 
کردنــد و ابلاغ معلم لغو و به هیأت بدوی رســیدگی به 

تخلفات اداری آموزش  و پرورش لرستان معرفی شد.
 

یک موسسه اعتباری منحل شد
در مجمع عمومی فوق العاده موسسه اعتباری توسعه، 
انحلال این موسســه و آغــاز فرآیند تصفیه آن تصویب 
شــد. با تشــکیل مجمع عمومی فوق العاده موسســه 
اعتباری توســعه بــا حضور نماینــدگان بانک مرکزی، 
انحلال این موسســه مطابق با مصوبات شــورای عالی 
هماهنگی اقتصادی تصویب شد و اعضای هیات تصفیه 
تعیین شدند. این موسسه پیش از این دارای ۳۰۰ شعبه 

مختلف در سراسر ایران بود.
 

رقص عربی مدیرکل 
عبدالله بن ســعود العنزی ســفیر عربستان سعودی 
در تهــران، ویدیویی از حضــور و همراهی محمد علی 
بک، مدیرکل خلیج فارس وزارت امور خارجه در رقص 
شمشیر مراســم روز ملی این کشور در هتل اسپیناس 
منتشــر کرده  اســت. علاوه بر این ویدیــو، او ویدیوی 
دیگری از حضــور دیگر مقامات ایرانی و خارجی از این 

مراسم منتشر کرده است.

 

 

 

 وزیر ارشاد مطرح کرد
»زنگ سینما« روی میز ۲ شورای عالی

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در آستانه برگزاری 
جشنواره فیلم کودک و نوجوان، چشم انداز طرح »زنگ 

سینما« را تشریح کرد. 
به گزارش روابط عمومی جشنواره فیلم کودک و 
نوجوان، محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با اشاره به مباحث راهبردی و اجرایی زنگ 
سینما در جلسه اخیر شورای عالی سینما گفت: قرار 
شد که ما در شورای عالی آموزش و پرورش راهکارهای 

اجرایی و عملیاتی موضوع را جمع بندی و ابلاغ کنیم. 
عضو شورای عالی آموزش و پرورش درباره پیگیری 
این ایده توضیح داد: با گفت وگوهایی که داشتیم، وزیر 
آموزش و پرورش در تلاش است تا در کم ترین زمان 

اجرایی شدن این طرح را پیگیری کند. 
وی در ادامه گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
آمادگی دارد تا به استانداردسازی ۵۰۰ سالن آموزش و 
پرورش برای نمایش فیلم کمک کند تا این سالن ها به 

چرخه نمایش زنگ سینما اضافه شوند. 
اسماعیلی ادامه داد: برای استانداردسازی سالن ها 
مذاکرات در حال انجام است، در تهران این کار را شروع 
کردیم و برای اجرای آن در فرهنگسراها هم آماده 

هستیم. 
عضو هیأت امنای کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان درباره کمک گرفتن از مدارس در این طرح 
گفت: در حال حاضر ساخت یک سینمای مستقل 
هزینه بسیاری دارد. آموزش و پرورش آماده است که 
سالن هایش را به چرخه استاندارد سالن های سینما 
اضافه کند و ما می توانیم با آن ها همکاری داشته باشیم تا 

بچه ها دست کم فصلی یک بار به سینما بیایند. 
اسماعیلی درباره تأثیر حضور دانش آموزان در سینما 
اظهار کرد: ما امسال ۱6 میلیون و ۷۰۰ هزار دانش آموز 
داریم، اگر بتوانیم بخش زیادی از مخاطب را به چرخه 
تماشاگران سینما اضافه کنیم، روند بسیار خوبی در 

سینما شکل می گیرد. 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره وضعیت انعقاد 
این تفاهم نامه مطرح کرد: به زودی در این زمینه 
تفاهمنامه ای منعقد خواهد شد تا بتوانیم بخشی از 
مخاطبان اصلی کودک و نوجوان را به جمع مخاطبان 
سینما به ویژه فیلم های کودک و نوجوان اضافه کنیم. 
امیدواریم اینگونه تصمیم ها راهبری باشد تا از این 
رهگذر جریان تولید و اکران سینمای کودکان و 

نوجوانان رونق بیشتری بگیرد. 
سی و پنجمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان 
و نوجوان اصفهان به دبیری مجید زین العابدین و با 
همکاری سازمان سینمایی، بنیاد سینمایی فارابی و 
شهرداری اصفهان از پانزدهم تا بیستم مهر ماه سال 
جاری )۷ تا ۱۲ اکتبر ۲۰۲۳( در اصفهان برگزار می شود. 

عکسنامه  عکس:  حجت سپهوند روزی روزگاری قد روزنامه های چاپی خیلی بلند بود

بانوان رسانه های خارجی و مهمانان جشنواره بین المللی خورشید روز 
یکشنبه از اماکن تاریخی، علمی، گردشگری و زیرساخت های شهری مربوط 

به بانوان دیدن کردند.
عضو شورای سیاستگذاری جشنواره بین المللی خورشید در حاشیه این 
بازدیدها در گفت وگو با ایرنا اظهار کرد: در آخرین روز حضور حدود ۱۰۰ بانوی 
خبرنگار خارجی در مشهد، بازدید از اماکن خاص این کلانشهر برنامه ریزی 

شد.
فاطمه سلیمی افزود: بر این اساس سه مسیر بازدید شامل بازار، اماکن 
تاریخی و زیرساخت های بانوان و فضاهای آموزشی مشخص و افراد بنا به 

علایق خود در این تورها حضور یافتند.
عضو شورای سیاستگذاری جشنواره بین المللی خورشید خاطرنشان 
کرد: این جشنواره با هدف معرفی و نشان دادن چهره زن واقعی زن مسلمان 
ایرانی و زن مشهدی به عنوان نمونه ای از زن ایرانی به همت وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، معاونت امور بانوان و خانواده ریاست جمهوری و با همکاری 

شهرداری مشهد برگزار شد.
سلیمی اضافه کرد: مهمانان خارجی حاضر در این جشنواره نمادهای 
هویتی شهر مشهد را غنی ارزیابی کرده و غنای فرهنگی در این شهر را قابل 
تامل دانستند. وی اظهار امیدواری کرد: زنان فعال رسانه ای روایتگر واقعی 
چهره زن مسلمان و زن ایرانی در جهان باشند، زنی که در عرصه های مختلف 

جسورانه فعالیت می کند و زیستی پویا و عفیفانه دارد.

بازدید مهمانان جشنواره بین المللی 
خورشید از اماکن تاریخی مشهد 

معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی گفت: امیدوارم توزیع 
فیلم های قاچاق از طرف دست اندرکاران فیلم و صاحبان آثار نباشد 
و یک بی احتیاطی باشد. اگر این گونه باشد، قطعا می تواند با مجازات 
سختی مواجه شود. چون حیثیت سینمایی را به خطر انداختن اقدام 

مناسبی نیست. 
حبیب ایل بیگی در گفت وگو با ایرنا درباره اتهام توزیع فیلم های قاچاق 
توسط نهادهای دولتی توضیح داد: با یکی دو نفری که مستقیما چنین 
اتهامی را به دولت و سازمان سینمایی زده اند برخورد قانونی خواهیم کرد. 
از این ها شکایت خواهیم کرد تا بگویند با چه استنادی این اتهام را زده اند.

وی با اشاره به پیشینه قاچاق فیلم های سینمایی گفت: در یک 
دوره هایی نسخه ای از فیلم به سازمان سینمایی داده می شد که روی 
فلش یا دی.وی.دی بود. به ندرت از سوی وزارت فرهنگ بی احتیاطی 
صورت می گرفت که البته هیچ وقت ثابت نشد. الان به همه سینماگران 
اعلام کردیم که باید دی.سی.پی فیلم را با کی.دی. ام به سازمان سینمایی 
بدهند. مشخص است که چه روز و چه ساعتی فیلم به سازمان سینمایی 
رسیده است. به لحاظ فنی امکان کپی و نشر آن وجود ندارد. مگر اینکه 
یک نفر از روی پرده فیلمبرداری کند.  آقایی در پراگ نشسته و با پول های 
خاص مبارزه با جمهوری اسلامی رسما ویدئو منتشر می کند که بروید 
این کارها را بکنید و این طوری ویدئو بگیرید و با مجوز یک نفر دیگر 
تقلب کنید ایل بیگی افزود: فیلم های قاچاق امسال با کیفیت بالا عرضه 
شده اند. به غیر از دست اندرکاران فیلم و عوامل لابراتوارها و استودیوها و 
جشنواره های خارجی و عرضه کنندگان فیلم در داخل و خارج، متریال 
فیلم در اختیار هیچ کس دیگری نیست. آن متریال دست همین عوامل 
است که ارتباط مستقیمی با مالکان فیلم دارند.  وی با اشاره به قاچاق فیلم 
»تفریق« ساخته مانی حقیقی تاکید کرد: تفریق پخش کننده جهانی 
و اکران بین المللی داشته است. البته هنوز فیلم به مرحله »وی .او.دی« 
نرسیده است. فیلم برادران لیلا هم وقتی در »وی .او.دی«ها پخش شد، 
طبیعی بود که پخش بشود. البته شبکه های ماهواره ای متریال اصلی فیلم 
را داشتند. آنها از روی وی. او.دی کپی نکرده بودند. چون کپی کیفیت فنی 
را کاهش می دهد. عوامل فیلم تفریق می خواستند در تابستان نمایشش 
بدهند. نظر ما این بود که در ماه های بعد مثلا فصل پاییز اکران شود 

که شرایط بهتری وجود داشته باشد. 
ایل بیگی با بیان اینکه فیلم های تفریق و بی رویا پروانه نمایش 
داشته اند اظهار داشت: در چند ماه گذشته چندین بار گفته ایم 
بیایید بی رویا را اکران کنید. اما تهیه کننده و سرمایه گذار 
گفته اند ما به دلیل هزینه های بالای اکران، فیلم را به یک 

»وی .او.دی« واگذار کرده ایم.
معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی افزود: 
همان طور که آقای وزیر گفته اند این فیلم ها قبل از 

مساله دار شدن عوامل ساخته شده و همه تشریفات قانونی را طی کرده اند. 
پروانه ساخت و نمایش گرفته اند و اصلاحات را انجام داده اند. اکران حق 
طبیعی شان است. حق طبیعی سازندگان نباید ضایع شود. اینکه فیلم 
با متریال خوب لو رفته، برای ما هم جای سوال است. چند روز پیش، 
نماینده ای از سازمان سینمایی جلسه ای با پلیس فتا داشته است. آنها 
قول داده اند که به لحاظ فنی پیگیری کنند که منشا لو رفتن فیلم کجا 

بوده است. ما به دادستانی هم برای پیگیری این موضوع نامه نوشتیم. 
دشمنان فیلمسازان را به ساخت فیلم های بدون مجوز و مخفیانه و 
بدون حجاب تشویق می کنند. بالاخره بودجه های میلیون دلاری که در 
آمریکا و اسرائیل برای مبارزه با نظام جمهوری اسلامی تصویب می شود، 

یک جایی باید خرج بشود. یک بخشی اینجا خرج می شود.
ایل بیگی ادامه داد: در چند ماه اخیر فیلمی لو رفته که سرمایه گذار 
خارجی داشته است. وقتی لو رفت هیچ کس هیچ ادعایی نداشت. یک بار 
به ما اعلام نکردند که چرا دنبال نمی کنید. من فکر می کنم خودخواسته 

بوده است. آنها می خواهند فیلم ها فقط در ایران دیده شود. 
وی با اشاره به لو رفتن فیلم ارادتمند؛ نازنین بهاره تینا گفت: کارگردان 
فیلم که یکی از سرمایه گذاران است، چندین بار اعلام کرده بود من این 
فیلم را پخش می کنم. ما داریم موضوع را بررسی می کنیم. ولی وقتی 
خودش اعلام کرده، باید به موضوع دیگری فکر کرد؟ اولین فرضیه این 
است که سازنده اش منتشر کرده است. دومین فرضیه این است که به 
یک جایی فیلم را فروخته اند. این ها احتمالات است. الان شاید جاهایی 
این فیلم ها را به دلیل حضور برخی بازیگران بخرند و پخش کنند. در این 
شرایط شاید برای شارژ کردن یک موضوعاتی این فیلم ها پخش بشود. 

این احتمالات در ستاد صیانت بررسی می شود. 
معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی با اظهار امیدواری نسبت 
به اینکه توزیع غیر قانونی این فیلم ها از طرف دست اندرکاران فیلم و 
صاحبان آثار نباشد بیان کرد: یک نفری می تواند رسما و مردانه اعلام 
کند که من فیلمم را پخش می کنم و فیلمش را نمایش دهد. الان با وجود 
کانال های تلگرامی این امکان برایشان وجود دارد. ولی اینکه فیلم را 

پخش کنند و لورفتن آن را گردن نگیرند اقدام مناسبی نیست. 
وی درباره اقدامات سازمان سینمایی برای جلوگیری از ساخت 
فیلم های زیرزمینی گفت: ما گزارش های مختلفی در این رابطه داریم 
که دنبال می کنیم. آقایی در پراگ نشسته و با پول های خاص مبارزه با 
جمهوری اسلامی رسما ویدئو منتشر می کند که بروید این کارها را بکنید 
و این طوری ویدئو بگیرید و با مجوز یک نفر دیگر تقلب کنید. ما هم اینجا 
هماهنگی هایمان را با تمام نهادهای انتظامی، امنیتی و اطلاعاتی انجام 
می دهیم تا از حریم سینمای ایران مراقبت کنیم. آنها با برنامه دارند 
جوان های عاشق ساخت فیلم را تحریک می کنند. ما هم مراقبت هایمان 

را چند برابر کردیم. 

حبیب ایل بیگی : 

 اگر قاچاق فیلم 
کار سازندگان 
 اثر باشد 
مجازات 
می شوند

گــپ


